
Møte den  19. des 

Besøk hos kunstner 

Torill Sæther Krekke, 

i hennes lokaler  i 

”Lindstadbygningen”

. 

Her stiller hun ut en 

del av sine arbeider/ 

malerier ( og andre 

gjenstander), hvor alt 

er til salgs. 

Lokalene er foreløpig 

leiet for en kortere 

periode, kanskje er 

mottagelsen og 

responsen avgjørende 

for lengre leietid.  

 Hun presenterte seg 

selv, sin utdannelse, 

utstillinger, og 

hvordan hun jobbet. 

(Utdannet 

filmprodusent fra 

USA  i1992,  og 

Billedkunstner fra 

Madrid  2004)  

Jeg viser her til 

hennes hjemmeside, 

hvor dette fremgår.     

 

http://torillkrekke.no/?page_id=21 

Som det vil fremgå, har hun sin utdannelse , og har bodd utenlands flere år, men kom ”hjem” i 

2009. 

Hun hadde utstilling i Prestegarden i 2010, og med denne har hun også vist andre steder  rundt 

i landet. 

Hun gikk nærmere inn på tre av maleriene, som er inspirert av Bjørn Eidsvågs tekster og 

melodier, og hans sang spilte hun så av for oss, slik at vi kanskje kunne forstå motivene bedre. 

Interessant, og vi takker Torill for mottagelsen.               Ref:   BjH 

http://torillkrekke.no/?page_id=21


Møte den  12. des 

Presidentens møte. 

Først litt fra ”Råkåfisklaget”, og jubileumsfesten, Samt PHF- utdelingen til Einar Høystad. 

Videre orienterte han om, og leste litt fra Guvernørens månedsbrev for oktober mnd. 

Andre orienteringer: 

*RYLA er gjennomført i Ålesund. 

*Nytt RYLA på Honne, Biri, i mars mnd. Alle medlemmer må tenke gjennom om det kan 

være kandidater som bør forespørres! 

*Presentasjon av ny AG i distriktet. 

*Sommerleir i utlandet for ungdom 16- 18 år. Nærmere orientering om , og søknadsskjema er 

utsendt som E- post til det enkelte medlem. 

*Einar orienterte om det gledelige tilskuddet, som ”Sparebankstiftelsen” har tildelt 

Prestegarden, og som nå kan bidra sterkt til bl.a. ferdigstilling av silokummen. ( over 2 mill. 

kroner) 

*Komitemøter. 

Ref:   BjH 

 

Møte den  05. des 

Tiden var kommet for å møtes til årets Råkåfisklag. Møtet ble satt i kantina på GIAX, som 

slipper oss inn i et svært passende lokale. 

Presidenten åpnet møtet, og av saker var bl.a. valg av president for rotary-året 2019- 2020. 

Kanditater var nominert i forkant. 

Per Kristian Moen ble enstemmig valgt. 

Presidenten overlot så regien og resten av kvelden til innkommende  president,  Gunnar 

Sundkvist, som ledet oss kjennom denne på en sikker og tradisjonell måte. 

Årets råkåfisk , levert av Jon Ødegård, ble inntatt med drikke, flatbrød og lefse, ispedd litt 

sang og gode historier. 

Kaffe kom på bordet, og loddsalget gikk sin gang, med stor innsats både fra selgere og 

kjøpere. Gevinster var levert av deltagerne. 



Overskuddet fra kvelden går til POLIO+. 

Det ble også i år en hyggelig sammenkomst, med god deltagelse fra medlemmene.. 

Noen bilder fra laget kan sees ved å klikke på DENNE LINKEN........ 

Ref:  BjH 

 

Møte den  28. nov 

 

Kveldens møte ble holdt på Nedre Vestad, hvor 

brukeren, John Erik Vestad , tok i mot oss. 

Garden ligger høgt og luftig, med sannsynligvis en 

av dalens flotteste utsikt. 

Det er bygd nytt fjøs, som vi både ville se , men 

også  høre om hvordan byggeprossesen var og 

tanker og meninger om fremtiden. 

Husene ligger i svært bratt terreng, og det ble 

besluttet at det nye fjøset måtte bygges der låven 

stod. Grunnmuren var i meget god stand, og denne 

ble også grunnmuren for nybygget, kun med påstøp 

og retting av murkrone. Målene passet fint, og 

endringen var 8 m lengdeutvidelse.  

Det var blitt et lyst og trivelig fjøs, 

bygd i tre med platekleding i tak. 

Under fjøset var det fra tidliger fjøs, 

dette gir nå rom for 120 vinterfora 

sau, og skal også bli opphold for 

kalver. (var ikke helt ferdig enda). 

Fjøset var dimm. for 38 voksne dyr 

av Herford-rasen. 

Det er ikke mjølkeproduksjon på 

garden lenger. 

Brukeren fortalte om en spennende 

http://www.ringebu.rotary.no/file-manager/file/Ref%20fra%20tidl%20moter/2017/Rakafisklaget%202017.pdf?context=mosdoc


byggeprossess, og gav uttrykk for optimisme for frmtiden. 

Et fint bygg var det blitt, og vi takker for mottagelsen. 

Ref:  BjH 

 

Møte den  21. nov 

 

Kveldens møte var lagt til Ringebu 

Prestegard, hvor Arvid Møller fortalte 

om kunstneren Vegard Stalsberg, og 

oppgaven med å skrive biografi om han. 

Møtet var en åpen temakveld, med en 

del fremmøtte utover klubbens 

medlemmer. 

Vegard Stalsberg var en kunstner som 

bodde i Bruselia på Tretten, han jobbet 

hovedsakelig med malerier og 

akvareller, men var også meget 

interessert i treskulpturer. Stalsberg har 

utdanning fra Statens håndverks- og 

kunstindustriskole og Statens 

kunstakademi i Oslo. Han jobbet også som lektor på Nansenskolen. 

Stalsberg var født i 1949, men døde brått under et opphold i Moskva i 2015. 

Møller fortalte fra kunstnerens liv, men påpekte at Stalsberg døde før han fikk pratet med han, 

slik at familien til Stalsberg har vært bidragsytere til biografien. 

Stalsberg brukte ikke staffeli , men observerte, og gikk så hjem og malte. Trearbeidene kalte 

ha sjøl for ”spikkerier”. 

Det har vært utfordrene og vanskeligere enn normalt å skrive biografi på dette grunnlaget. 

Møller presenteret også flere bøker og biografier som han har skrevet. 

Takk for interessant foredrag. 

Før kaffen, ble det avholdt kort møte for rotarianerene, som nominerte 3 kandidater til 

presidentvervet for 2019- 2020. Det ble gjort ved skriftlig avstemming.  

Endelig valg vil skje på årsmøtet.  

https://no.wikipedia.org/wiki/Statens_h%C3%A5ndverks-_og_kunstindustriskole
https://no.wikipedia.org/wiki/Statens_h%C3%A5ndverks-_og_kunstindustriskole
https://no.wikipedia.org/wiki/Statens_kunstakademi
https://no.wikipedia.org/wiki/Statens_kunstakademi
https://no.wikipedia.org/wiki/Nansenskolen


Ref:   BjH 

 

Møte den  14. nov 

Denne kvelden fikk kubben besøk av Distriktsguvernøren med frue. Det er klubbens eget 

medlem, Wictor Sandvold, som er guvernør dette året. Han gjennomførte møtet slik han gjør i 

de andre klubbene han besøker, og klubben tok også i mot han slik de bruker å gjøre ved 

guvernørbesøket, med litt ekstra pynt og servering.. 

Ledsagere var også invitert med på 

møtet. 

Etter formøte med styret og 

komiteledere, åpnet presidenten 

møtet i plenum, takket for flott 

markering av klubbens 50- års 

jubileumsfest, og overlot ordet til 

guvernøren. 

*Han presenterte 

verdenspresidentens valgspråk,  

”MAKING A DIFFERENCE”, og 

hans mål, tanker og ønsker for 

rotaryåret og videre fremover, med 

klar formaning om at vitaliseringen i 

klubbene må ha prioritet. 

*Om organisasjonens utbredelse, 

med over 1000 klubber og 535 

distrikter. Medlems-massen og 

ønsket om å bli med i rotary,  øker 

sterkt i Asia.  

*I vårt distrikt og i norden må 

medlemsmassen opp. 

*De seks fokusområder. 

*I vårt distrikt er det vanskelig for klubbene å være aktive og få ungdom med på 

ungdomsutvekslinga.  

Klubber har prøvd med klubbmøter hver 14. dag, og fri om sommeren, uten at dette ser ut til å 

ha hjulpet på rekrutteringa. 

*Strategisk plan.   

*Les verdenspresidentens tale i håndboka for året  



 

Kvelden og møtet ble avsluttet med smørbrød, kaffe og bløtkake, i et lokale pyntet litt ekstra. 

Ref:  BjH 

 

Møte den  07. nov 

Presidentens møte- og    "Alle spør Alle" 

Orientering om rakfisk - laget, som i år blir den 5. des! 

Orientering om jubileumsfesten, som skal avholdes lørdag 11. nov. 

Ellers snakket presidenten varmt for tidsskriftet, "Rotary Norden"  , og viste på skjerm en 

del artikler og stoff fra bladet. 

Oppfordring om å sende inn stoff til bladet! 

Ellers var det spørsmål om,- og svar/ diskusjon om følgende:     Utbedring av Brekkebakken, 

staus og fremdrift,  -litt om amatørteatrets oppsetning nå i høst (KvitfjOLs) , som har holdt på 

i 30 år.  I alt 580 personer overvar de 3 forestillingene nå i høst. -  Heimgrenda kommer ut nå, 

og bringes rundt for salg med det første.         NESTE MØTE: Guvernørbesøk. 

Ref:  BjH 

 

Møte den  31. okt 

*Orientering om klubbens markering av 50- års jubileet. 



*Bjarne Løkken leste brev fra vår student i Frankrike, Kristine Thujord. 

 

Flyktningekonsulent Randi Tveten besøkte 

klubben denne kvelden og orienterte om 

flyktningesituasjonen i Ringebu. 

Ved slike foredrag blir det svært mange 

konkrete detaljer, som er vanskelig å 

referere for en amatør. Referatet blir derfor 

kun en del punkter fra foredraget; 

*det er nå en 50- 60 flykninger bosatt i 

kommunen. 

*ansvaret for disse begrenser seg til 5 år. 

*2- 3 år gjelder  et såkalt 

introduksjonsprogram, hvorav ca. 30 er i 

denne fasen nå. 

*Ringebu har bosatt ca. 23 de siste to 

årene. 

*De unge er en egen enhet i systemet. 

*4 familie-gjenforeninger i år 

*Alle bor sentralt, dvs. i nærhet til Vålebrua og Ringebu sentrum. 

*Flest fra Syria og Eritrea, men også fra Somalia, Afghanistan og Irak. 

* NAV  er sterkt inne med tilretteleggelse av jobbtilbud, hvor det viktigste er en arbeidsplass 

hvor mulighetene for å snakke norsk er det viktigste. 

*UTFORDRINGER;   store forskjeller, fra de med høyere utdanning til analfabeter.  Plikter 

og rettigheter i jobbsituasjonen, - passe tiden, holde avtaler, norsk byråkrati med  bl.a. 

skjemautfyllinger og et sterkt digitalisert samfunn.  Å få norsk  personnummer, med bank-ID 

m. m. 

*ØNSKER OG BEHOV;  språkvenner, at nordmenn tar kontakt og  snakker med de i butikker 

og i de daglige treff.  

*Sterkt ønske, og behov for sertifikat. 

Det kommer stadig færre flyktninger, og helt klart færre neste år. Kommunen får med dette 

problemer med tilrettelegging, da alt rundt dette blir uforutsigbart. 

Takk til Randi Tveten for orienteringen.                    Ref:  BjH 



Møte den  24. okt 

 

Kveldens møte var lagt til det nye biblioteket, som 

nylig er åpnet i det nye Innovasjonssentret. I regi 

av Biblioteket, Historielaget og 

Gudbrandsdalsmusea var det invitert til  

”UTVANDREKVELD”, med  Per Øyvind 

Sandberg og Jon Ødegård som historikerne, og 

med musikalske innslag av Tom Willy Rustad. 

Publikum syntes tydeligvis dette var en fin 

anledning til å besøke det nye biblioteket, og 

samtidig med at dyktige forelesere sto på 

programmet, strømmet de til, og det måtte være 

minst 150 personer til stede. 

Rotaryklubben ville også ta del i dette, og hadde 

derfor lagt kveldens møte hit.  

Per Øyvind Sandberg er historiker og tidligere 

statsarkivar. Han tok utgangspunkt i sitt møte med 

Einar Hovdhaugen fra Venabygda, som han i sine 

helt unge år møtte på statsarkivet. Hovdhaugens 

forskning og bøker omhandlet emnet; emigrasjon 

og immigrasjon.  

Sandberg tok bl.a. for seg bakgrunn for flyttingen, lovverket, hvor reiste de fra, hvor drog de,  

mangel på sosiale hjelpeordninger gjorde at menn måtte ha jobb, dårlige tider i Norge!  

Kom mange tilbake ?  

 

Utvandrere fra Ringebu var av de aller første som 

drog. 

 

Jon Ødegård tok for seg mer de lokale , som hadde 

reist ut. Jon ga oss mange historier fra de som drog, 

hvordan gikk det med disse, skjebnen til flere av disse, 

både de som lyktedes og de som ikke gjorde det. Jon 

hadde også over 30 navngitte fra Ringebu som deltok i 

borgerkrigen. 

Fra Ringebu var det summen av de som utvandret 

kanskje så høg som 8000. Antallet pr år var størt på 



1880- tallet, med hele 230 pers. i 1882. 

På 1920 åra var det mange ”tilbakevendere”, og en del ”pendlet” som sesongarbeidere. 

 

 

 

Interessante foredrag, hvor Tom Willy Rustad, både på 

torader og munnharpe bandt det hele sammen med 

musikk. 

Arrangørene klarte også å spandere kaffe og bespise 

alle de fremmøtte i pausen mellom foredragene. 

 

Takk for en fin kveld! 

 

 

Ref:  BjH 

 

Møte den  17. okt 

Møtet var presidentens møte og han ga først ordet til Torveig Dahl for 3 min. innlegg. 
Hun filosoferte rundt vegvesenets kunstverk i Kvam, som er et tema om dagen. 

Tor Aaløkken hadde hilsen frå sin tyske venn, Chr. Stuff, som har vært entusiastisk med i 
vedlikehold av Pilgrimsvegen. Han ga klubben en gave på 50 euro. 

Torveig Dahl viste bilder og fortalte fra en vellykket Distriktskonferanse som klubben 
arrangerte på Meetingpoint Hotell i Øyer. Hun mente klubben hadde alle ære for vel 
utført arrangement. 

Presidenten gjekk gjennom planene for jubileumsfest den 11. nov.  Han ba medlemmene 
komme med kandidat til deltakelse på neste års RYLA-konferanse. Videre luftet han 
ideer til nye prosjekter i klubben. Det ble nevnt «Plant et tre» og Arnhild hadde en ide 
om Språkkafé for innvandrere. Det ble ikke tatt noen beslutning. 

Ref: JonØ 



 

Møte den  10. okt 

I kveld besøker vi Rørsystemer AS i Lia på Sør-Fron. Bedriften hette tidligere Oppland 

Rørsystemer og har bestått i 18-20 

år. 

Det var Gunnar Wiik som fortalte 

om bedriften og produktene, samt 

viste oss rundt i 

produksjonslokalene. Det er alltid 

interessant å besøke bedrifter hvor 

produksjonen- og maskinene må 

betegnes som "high-tech".  Antall 

ansatte i bedriften har variert en del 

gjennom årene, fra 15 stk og 

nedover, nå er det 9 ansatte. 

Hovedproduktene er isolerte rør 

med både isolasjon og varmekabel. 

Rørene produseres i mange 

dimmensjoner, og det er rør for 

mange typer medier, som:  

vannrør,- kloakkrør,- 

overvannsrør,- varmvannsrør for 

fjernvarme. 

I tillegg har de utviklet og selger små kloakkpumpestasjoner for å kunne betjene hus og 

hytter, uten å være avhengig av fallforhold. Dette er altså et trykksystem for avløp,- som i 

tillegg sparer terreng og inngrep, da fallforhold ikke lenger er en kritisk faktor. 

Rørene produseres på stedet i såkalte extrudere, som smelter plastpellets, former rørene, 

ytterrørene produseres tilsvarende og formes på innerrøret som et utvedig rør, hvor 

mellomrommet har isolasjonsmatriale og varmekabel. 

Eiersiden av bedriften har skiftet en del;  i dag er Enterpipe AS (Spydeberg) hovedaksjonær , 

og ivaretar salg av Rørsystemer sine produkter sammen med sine egne. 

Vi takker Gunnar Wiik for interessant orientering og omvisning. 

Nedenfor er en link til Rørsystemer sin produktkatalog: 

http://rorsystemer.no/produktkatalog/ 

Ref:   BjH 

 

http://rorsystemer.no/produktkatalog/


Møte den  03. okt 

Informasjon og vandring på den nye flomforbygningen  

(omkjøringsvegen) på Fåvang, Det var avdelingsingeniør 

Marcel van der Velpen som tok i mot oss, og geleidet oss 

både gjennom informasjon og vandring. Dette er et 

omfattende anlegg, med en kostnadsramme på ca. 32 mill. 

kroner, som er et "spleiselag" med nokså like deler mellom 

Fylket, Vassdragsvesnet og kommunen. Det er Rolstad som 

er hovedentreprenør for byggingen.                      

Vegen går fra Stasjonsvegen i en stor bue og inn igjen på 

gamle E-6. Det har gått med ca. 30 da. i grunnavståelse, og 

det er tilført 100.000 m3  masse til byggverket. Det er brukt 

membran og filterduk ytterst.  Høgden på vegen er 

dimmensjonert for 200 års flom + 0,5 m. Det er regnet med 

lekkasjer som i hovedsak vil kumme under nyvegen,  ved 

flom så mye som ca. 400 l/ sek, . Et stort og automatisk  

pumpeanlegg vil ta hånd om dette vannet og få det tilbake 

på utsiden.  Det er også aggregater som vil sikre strøm til 

pumpene ved strømutfall.  Som omkjøringsveg vil denne ta 

hånd om tungtransport til de større bedriftene i Fåvang, og 

således "spare" sentrum for denne trafikken.  Anlegget er på 

det nærmeste ferdig, og skal altså være operativt til vårens 

test.  

 

                            Marcel git oss innformasjon om anlegget før vandringen: 

Takk til Marcel for omvisningen.                                    Ref:  BjH 


